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BADACSONYTÖRDEMIC KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ TESTÜLETE 
 
Szám: 25/2015. 

 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. november 
11-én 17.00 órakor megtartott nyilvános üléséről. 
 
ÜLÉS HELYE: Faluház Badacsonytördemic, Hősök útja 12. 
 
JELEN VANNAK:  
 
  Vollmuth Péter polgármester 
  Kövesdi Anett alpolgármester 
  Szabó Imre alpolgármester 
  Kövesdi Sándor képviselő 
  Csonka Gergő képviselő 
 
TANÁCSKOZÁSRA JOGGAL MEGHÍVOTT: 
 
  Lutár Mária jegyző 
 
A lakosság részéről jelen van 27 fő. 
   
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Üdvözlöm a megjelenteket, megállapítom, hogy 5 
képviselő jelen van, az ülés határozatképes. Az ülést megnyitom.  
Javasolom a Képviselő-testület tagjainak, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontot 
tárgyalja meg. 
 
A napirendi javaslatot a Képviselő-testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül elfogadja. 
 
Megtárgyalt napirend 
 
1.Avar és kerti hulladék égetéséről szóló önkormányzati rendelet tervezet elfogadása 
2.Javaslat a Helyi Építési Szabályzat 7. § (12) és 17. § (3) bekezdéseiben foglalt előírások 
kapcsán 
3.Tájékoztató a Badacsonylábdihegyi Strandüzemeltető Kft. 2015 évi tevékenységéről 
4.Kötelező felvételt biztosító általános iskola kijelölésének véleményezése 
5.Közbeszerzési eljárásban közreműködő bíráló bizottság tagjának megválasztása 
6.Vegyes ügyek 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Ügyrendi javaslatot szeretnék tenni, hogy első napirendi 
pontként vegyük napirendre a polgármester úr tájékoztatását. És vegyük fel napirendre a 
konditeremmel kapcsolatban a használatbavételi engedély megtárgyalását. 
 



 2

VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem javasolom felvételre, mert nincsen megfelelő írásos 
előterjesztés. Viszont van egy írásos tájékoztató, - azt nem tudom, hogy tudják-e a vendégek - 
a Veszprém Megyei Katasztrófavédelemtől, akik a helyszínen jártak. Megállapították, hogy ez 
a kazánház nem alkalmas ilyen jellegű tevékenység folytatására. Tehát semmi olyan dolog 
nincs, ami indokolná, hogy napirendre vegyük. Azon kívül április 28-án hoztunk egy döntést, 
aminek a felelőse egyrészt Ön volt, másik részben én voltam. Rendezzük a dolgokat 
egyesületi szinten és egyéb engedélyeztetés kapcsán, 197 nap tellett el a mai napig. Az én 
tudomásom szerint a jelen pillanatban sincs bejegyzett egyesület. Mindent félre téve én 
nagyon szeretem a sportot, talán több sport rendezvényen voltam, mint Önök összesen együtt 
véve, sokkal, de sokkal többön. Úgy gondolom, hogy ilyen előkészületlenül egy ilyen jellegű 
dologról, ami mostanság többször köszön vissza, sajnos nem csak a bukaresti, hanem a hazai 
dolgok is. Ezt én mint polgármester, ennek a veszélyét nem fogom bevállalni, hogy bárkivel 
bármikor történhessen egy olyan sérülés baleset egyéb olyan dolog, ami visszaszáll a 
tulajdonos a fejére, jelen esetben az önkormányzat a fejére. Én elhiszem azt, hogy éveken 
keresztül ment ez az egész dolog mindenféle engedély nélkül. Lett volna 197 nap rendezni ezt 
a dolgot. Ez nem történt meg, meg kellett lépni ezt a lépést. Én nem javasolom a napirendre 
való felvételét. Egyrészt nincs is benn, más részt nem indokolja semmi olyan ok, ami ez 
alapján nekünk ezt napirendre kellene venni. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Mivel egy ügyrendi javaslatot tettem, a képviselő-testület 5 
tagból áll, a polgármester úr első az egyenlők közül, szeretném, ha először is szavaznánk róla, 
és utána megtárgyalnánk, mert erről nagyon sok véleményem lenne nekem is. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én változatlanul nem javasolom. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Fel kell tenni szavazásra polgármester úr. Képviselő társunk 
ügyrendi javaslatot tett az előterjesztésre, hogy erről tárgyaljunk. Fel kell tenni szavazásra. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem kell feltenni, van bejegyzett egyesület? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nem kötelező polgármester úr, elnézést. Elnézést nem 
kötelező egyesületet létrehozni. Ügyrendi javaslat volt. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Nekem először is az lenne a kérésem, hogy szavazzunk mivel 
ügyrendi javaslatot tettem. Aztán átbeszéljük egyenként a dolgokat szerintem kulturáltan. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ez a napirendi pont nincs előkészítve. A képviselő-testületi tagok 
kaptak egy tájékoztatót, amiben a polgármester úr leírta, hogy milyen feltételek szükségesek. 
Nincsen előkészítve a napirend. Nem tudom, hogy most miről szeretne tárgyalni, a 
polgármester úr tájékoztatója a szakhatósági véleményen alapul, amit ma átadtam Kövesdi 
Sándor képviselőnek. Részleteiben nincsen előkészítve, én is azt gondolom, hogy nem tud 
miről tárgyalni ma érdemben a testület. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Én adtam le egy indítványt, hogy először is tegyük napirendre. 
Amit mi kaptunk lapot az eleve egy tájékoztató, szóval ez nem azt jelenti, hogy ott nem lehet 
konditerem, ez az egyik része. Ha azt a részét nézzük, hogy mik hiányoznak, az eleve nem a 
mi dolgunk lett volna, hanem az önkormányzaté, a hiányosságok, amik vannak. Szóval ez 
nem is a mi hibánk. A polgármester úrnak igaza volt abban, hogy ennyi nap állt rendelkezésre, 
hogy az egyesületet megalakítsam, de az volt a kikötés, hogy az azért kell, mert amit kaptunk 
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100.000 Ft-ot, és vettünk belőle gépet, azt utána kapja meg az egyesület. Ennek az egésznek 
eleve nincs ehhez semmi köze. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az engedélyeztetésről is szó volt. Ez a helyiség egy kazánház. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Tisztába vagyok vele, mivel 10 év járok oda. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ez egy kazánház, nem konditerem. A funkciója nem konditerem. 
Ahhoz, hogy a konditeremként működhessen huzamosan, ahhoz a funkcióját meg kell 
változtatni. Ahhoz kellenek az engedélyek, amiket a katasztrófavédelem leírt, hogy 
átminősítsék. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: A Katasztrófavédelem is ad egy véleményt, őneki nincsen 
szakhatósági engedélye. És amik itt le vannak írva, mi is utána néztünk, hogy mit azok, amik 
kellenek, kinyomtattam rengeteg lapot, hogy mit hogy kell felhelyezni, megcsinálni. Ráadásul 
annyi plusz, hogy mi ezeket meg is vettük, hogy csak fel kelljen tenni. Ez nem kikötése 
annak, hogy itt nem lehet konditerem. Polgármester úr nem javasolja, a kettő ég és föld. 
Szóval ez az eredeti papír és itt, hogy ha felolvassuk…a kazánházban levő kazánnak a 
műszaki biztonsági felülvizsgálati jegyzőkönyvét bemutatni nem tudták. Ez az egyik. A 
kazánházban elhelyezkedő gázkazán légpótlásának mennyiségéről jegyzőkönyvet bemutatni 
nem tudtak. Ész az E.ON-nak is 4-5 évente felül kell vizsgálnia ott lent, a villanyt. És hogyha 
nem vizsgálják felül, az önkormányzatnak kell jeleznie, hogy felülvizsgálják. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Andrea, meg van a felülvizsgálat? 
 
BOGNÁR ADNREA vezető főtanácsos: Biztosan meg van a felülvizsgálat, mert kötelező. De 
itt pontosan nem erről van szó. Ami ott abban a tájékoztató levélben szerepel, azaz OTÉK-ban 
szerepel. Az nem tűzvédelmi előírás, hanem azaz építéshatósági előírás. Nem azért nem lehet 
itt a konditermet működtetni, mert a Katasztrófavédelem, mint szakhatóság nem javasolja, 
mert az csak egy része. Azért nem lehet, mert az épületben ezt a helyiség kazánháznak van 
minősítve, abban építéshatóságilag olyan funkciót nem lehet gyakorolni, ami közösségi. Nem 
lehet ifjúsági klubbot tenni, nem lehet sport klubbot tenni. És nem arról van itt szó, hogy….. 
Tudom, hogy 15 évig szabálytalanul működött, másik helységet kellene keresni. Nem arról 
van szó, hogy ez a társaság szűnjön meg, vagy ne kapjon helyiséget, hanem egy másik 
helyiséget kellene keresni. Vagy hogyha ezt átépíttetnék… lehetne kérni ajánlatot, hogy 
mennyibe kerülne ennek az átépítése, hogy maradhasson ez a kondi klub. Vagy valami másik 
helyiség után kellene nézni. 
 
CSONKA KRISZTIÁN lakó: Megkérdeztük a másik helyiséget….. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Bocsánat, álljon meg egy pillanatra, mert engedélyt majd 
én adok a hozzászóláshoz! 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Megszavaztuk polgármester úr, hogy nem Ön ad engedélyt, 
hanem közös. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem, én adom meg a szót, ebben tévedésben van, én 
adom meg az engedélyt. Gergő legyen szíves kicsit idomulni a dolgokhoz. Én változatlanul 
azt javasolom, hogy most ne tárgyaljuk, mert nem aktuális. Nem aktuális ennek a tárgyalása, 
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nincs előkészítve! Az április 28-hoz képest nem történt semmi változás. Tehát érdemi dolog 
nincsen. Nincs miről tárgyalnunk.  
 
TÓTH LÁSZLÓ lakó: Van annyi termed! Miért nem adsz egyet nekik? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Most ha erre van szükség, beszélhetünk róla. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Szeretném megkérdezni azt is, hogy tervezett módosítás kell, át 
lehet alakítani úgy is, hogy megfeleljen konditeremnek. Ha ez nem felel meg, akkor nézzük 
meg, hogy milyen ingatlanok vannak. Ott a régi varroda vagy akár az iskolában az alsó 
helyiség és akkor találjunk egy megfelelő helyet. Bármit felvehetünk napirendre, ha közösen 
megszavazzuk. 
 
BOGNÁR ANDREA vezető főtanácsos: A varroda jelenleg ki van bérbe adva. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Akkor szeretném a papírt látni, hogy hány évre és mennyiért 
lett kiadva. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ügyrendi javaslat volt, képviselő társunk kérte, hogy ezt az 
ügyet tárgyaljuk meg. Kérte a polgármestert, hogy vegye föl napirendre, polgármester úr 
tegye föl szavazásra, hogy felvesszük-e napirendre és utána tárgyaljunk róla. Ne itt össze-
vissza azt sem tudjuk, hogy hol vagyunk. Menjünk sorrendbe, mert így soha sem fogunk 
előbbre menni. Polgármester úr felteszi szavazásra, és ha megszavazzuk a napirendet, akkor 
tárgyalunk róla, ha nem, akkor nem tárgyalunk róla. Ennyi. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Úgy napirendi pontként felvenni, mivel nincs előkészítve, 
esetleg egy másik terem bérletről, ha az egyesület megalakul, utána egy testületi döntéssel 
esetleg egy használatbavételi szerződést kötnénk egy másik helyiségre. Utána dönthetnénk 
arról, hogy …. A mai napon arról döntenénk, ha az egyesület megalakul, akkor az egyesület 
benyújthat terembérletre igényt az önkormányzathoz a képviselő-testület felé. Akkor addig 
meg lehetne vizsgálni azt, hogy ha ragaszkodnak a konditeremhez, - most építéshatósági 
problémáról van szó - akkor az átminősítés mennyibe kerül, és mennyi idő kell hozzá. Vagy 
pedig másik helyiséget, mit lehet kijelölni. Tudomásom szerint a mai napon megalakul az 
egyesület, akár a holnapi napon be lehet nyújtani azt, hogy termet szeretnének bérelni. Akkor 
használatbavételi szerződést lehet írni, és ez azt jelenti, hogy teljesen ingyenesen az 
önkormányzat biztosítja azt a helyet, és ebben le van rögzítve, hogy az önkormányzat mit vár 
el a helyiséget használótól. Az egyesület és a fiatalok is levédik magukat azzal kapcsolatban, 
hogy az önkormányzat se vegye el azt a helyiséget. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: De a folyamatban levő egyesületnek is oda lehet adni? Ez egy 
folyamatban levő egyesület ráadásul ma lesz az alakuló ülés. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Most szavazzunk arról, hogy felvesszük napirendre? Utána 
beszélgethetünk. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ki az, aki javasolja, hogy vegyük fel ezt a pontot 
napirendre? 
 
A napirendi javaslatot a Képviselő-testület 3 igen szavazattal és 2 nem szavazattal napirendre 
veszi.  
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1. Testépítő klub terembérleti ügye 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: És most akkor folytatódhat a testületi ülés. 
 
CSONKA KRISZTIÁN lakó: Nekünk ez az egy dolog volt a faluban, semmi más. Nem 
tudom, hogy hány éve polgármester a polgármester úr, de ígért nekünk sok mindent, de soha 
semmi nem volt belőle. Se a sportpálya, se az uszodába járás, soha semmi. Ez az egyetlen 
dolog, ami benne van az sem a falué. Össz-vissz 100.000 Ft-ot kaptunk, semmi mást. Mindent 
mi csináltunk, vagy azok, akik előttünk jártak. Soha nem is kértünk mi semmi mást ettől a 
falutól, ezt az egyet maga vette el, ne is menjünk bele, hogy miért. A másik, hogy 
polgármester úr a benzinkúton beszélgetett két illetővel állítólag. Én elhiszem, hogy magának 
azt kell mondani, hogy a Csonka gyerekek drogot árulnak. Én nem tudom, hogy miért kell 
vádaskodni. Na, most utána fogok járni pontosabban, mert maga mutatta azt a papírt a két 
illetőnek, hogy a Csonka gyerekek drogot árulnak és azért akarja bezáratni a konditermet. Én 
most ebből nem akarok semmit, de nem értem, hogy ezt most miért kellett. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ebbe most ne merüljünk bele. Egyrészt javasolnám 
mindenkinek, aki itt van kivéve, aki nem érintett, hogy a stílusukon kicsit pallérozzanak. Én 
tisztességgel megvártam, amíg Ön befejezi, elvárom, hogy ön is várja meg. Azt gondolom, 
hogy azok a megjegyzések, felírások, amiket önök leírtak ezzel a fejleménnyel kapcsolatban 
azt gondolom, hogy minősíthetetlen. Úgy gondolom, hogy nem köteles az önkormányzat 
helységet biztosítani. Az, hogy ennyi ideig volt, az egy állapot volt. Ez nem az én időmben 
kezdődött, ez régebbi dolog. Könyörgöm, tisztában vannak azzal, hogy mi az, hogy kazánház? 
Tisztában vannak azzal a fogalommal, nem hiszem. Mert elég egy baleset, egy elalvás vagy 
bármi az ég egy világon és megtörténik a baj. És akkor nem azt mondják, hogy az egyesület, 
hanem az önkormányzat a tulajdonos. Engedély nélkül működő dolog. Akkor április 28-án 
arról volt szó, ígéretet kaptunk a képviselő úrtól, hogy rendezni fogja ezt a dolgot. 197 nap 
tellett el. És az óta nem történt semmi. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Polgármester úr azért szeretném még egyszer elmondani, hogy 
ez nem annak a feltétele volt, hanem a 100.000 Ft támogatásnak. A közmeghallgatáson tavaly 
a polgármester úr azt mondta, idézném magát. „Én nem hiszem el azért, hogy a fiatalok 
annyira ki lennének szorítva. Jó pár fiatal, ha helyet kér születésnapra vagy bármilyen 
rendezvényre a gyógyszertár melletti helyiséget, még így az óvodások mellett is 
megoldottuk.” Azért azt tegyük hozzá, hogy már nincsen ingyenes klubhelyiség, ha valaki 
szeretne valamit rendezni, 5000 Ft-ba kerül. „Fiúk közül, aki testépítő, ingyen és bérmentve 
használhatják a helyiséget bármikor. Bármelyik fiatal, ha megkeres bármilyen kérdése van én 
nyitott vagyok arra, hogy megoldásra törekedjünk.” Most miért nem tudunk egy megoldásra 
törekedni. Ha azt mondja a polgármester úr, hogy az a hely nem felel meg, akkor miért nem 
tudunk, amikor van 1001 helyiség megbeszélni egy másikat, amit kapunk. Mert mi 
megpróbáltuk a szabályos részét nézni, amik hiányoznak, pedig ez sem a mi dolgunk lenne, 
hanem az önkormányzaté. Hogy ezekben segítünk, feltesszük őket és működik a konditerem. 
Mert a használati engedélyt most is meg tudjuk kapni, és ahogy meg lenne az egyesület 
papíron akár határozott idejű vagy határozatlan időre átvennénk teljesen a helyiséget. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kéri Szántai Attilánét ismertesse a bérleti díjakat a 
környező településeken. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Tavaly eléggé felment a fűtés itt a szomszédos 
helyiségben, a napközi részen. A polgármester úrral körbe kérdeztük a szomszédos 
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településeket, különböző árak vannak, klubszobára vonatkozóan télen, Badacsonytomajon 
3000 Ft/óra, nyáron 2000 Ft/óra. Gulácson, télen 3200 Ft/óra, nyáron fűtés nélkül 1900 Ft/óra. 
Szigligeten is körbe kérdeztem, de ott most pályázaton építettek kultúrházat ott nincs erre 
lehetőség, mert nincs elszámolási lehetőség. 
 
PÁHI TAMÁS lakó: Szeretném megkérdezni, hogy ez a helyi lakosokat érinti vagy ……… 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Ez mindenkire vonatkozik. 
 
CSONKA LÁSZLÓ lakó: Annyi lenne a hozzászólásom ehhez a dologhoz, hogy én úgy 
gondolom, hogy a helyi fiatalok vagy egy klubszobát, vagy egy termet, amit klubszobának 
használnak vagy teljesen mindegy megérdemelnének. Tudomásom szerint a településen van 
egy néptánc együttes. Nagyon jó dolog, nem ellenzem. De pl.: ők nem a helyiek. Ő nekik még 
is biztosít több év óta az önkormányzat helyet a régi iskolaépületben, fűtéssel együtt. 
Gondolom, ők sem fizetnek, sem a fűtésért sem a teremért. Egy klubszoba a helyi fiataloknak, 
hogy ha van, azt hiszem a fejkvóta pénzből, amit az itt élő állandó lakosok után kap az 
önkormányzat, annyit megérdemelnek az itt élő emberek. Az ide adózók, a súlyadót fizetők és 
az egyéb adókat ide fizető emberek. Hogy egy ilyen helyiséget az önkormányzat csak fenn tud 
nekik tartani. Logikus, ha jön egy árus 5 órát árul, akkor fizesse ki. De aki kap egy helyiséget, 
hogy ő azt használja olvasó est, vagy bármire gondolok, nem hiszem el, hogy azért pénzt kell 
kérni. Nem hiszem el, hogy ezt a falu nem tudja kigazdálkodni. Ha a Body Klubnak az a 
helyiség nem megfelelő, akkor miért nem biztosítunk nekik egy másik helyiséget, mert van. 
Hisz ott van a régi iskola alatt különböző pincehelyiségek, amit rendbe lehetne tenni, ki 
lehetne alakítani. Tehát megoldás van. Nem az a megoldás, hogy megszűntetjük, bezárjuk már 
csak azért is, mert én vagyon a polgármester. Nekem ez a véleményem róla. Megelőzhette 
volna úgy a dolgot, hogy a polgármester úr összehívja a fiatalokat, hogy uraim a továbbiakban 
ez így nem mehet, van egy javaslatom, nézzünk egy helyet. Addig az működjön, mert ha 15 
évig működött, akkor nem hiszem el, hogy azaz egy-két hónappal nagyon gond lett volna. 
Közben át lehetett volna cuccolni, ha egy másik helyiséget biztosítanak nekik ingyen 
bérmentve. Nem az, hogy a fűtésért fizetünk meg egyéb, holott millió energia elmegy más 
olyan jellegű rendezvényre, akik nem itt élő embereknek a dolgait rendezik, de itt vannak, 
használják. Az is kell, nem ellene vagyok, hangsúlyozom! Nagyon jó dolgok a rendezvények, 
de azért az itt élő embereknek a dolgait is kellene egy kicsit képviselni, kicsit igazgatni. Mert 
még mindig jobb, mintha a kocsmába….. habár már a település azt is megérte, hogy kocsma 
sincs. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Azt gondolom, hogy a néptáncos példa nagyon rossz 
példa volt. Azért mert nagyon sok fiatal gyerek és lány jár helyi is táncolni. 80 tagú a  ……. 
 
CSONKA LÁSZLÓ lakó: Én nem ezt mondtam. Én azzal kezdtem, hogy nem ellene vagyok, 
mert nagyon jó dolog. Csak a polgármester úr kiforgatja a ……….. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én megvártam tisztességgel, hogy elmondjad. Nem 
tudom, hogy a csapat közül hányan vettek részt valamilyen falu rendezvényen? Úgy, hogy mi 
ennek a klubnak a tagjai voltunk. Nem hallottam, hogy újságban valamilyen versenyen részt 
vett volna a csapat. Nem hallottam, hogy valamilyen testépítő dolgon kivették volna részüket. 
Viszont kb. 25-ször írtak különféle sajtóorgánumok a néptánc együttesről, a gyerekekről, a 
középosztályról és a felnőttekről. Ráadásul ők úgy lépnek fel a rendezvényeinken, hogy hozzá 
teszik a programjukat. De önök felől ezt a hozzá állást nem tapasztaltam. Ennek fejében 
elvitatkozhatunk reggelig is, nekem van időm. 
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CSONKA KRISZTIÁN lakó: Majd akkor mondja, hogy nem vettünk részt semmiben, amikor 
csinált nekünk valamilyen helyet, focipályát vagy bármit!  
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Én szeretném ezt a véleményt kijavítani a következők miatt. 
Csináltunk jótékonysági bálokat is, ráadásul a néptánc együttesnek is. Ez az egyik. Ezen kívül 
a májusfaállításnál is ott voltunk, mi állítottuk fel. A májusfa kitáncolására is elmentünk. 
Kistérségi versenyre, a bálakupánál is, és most is összeszerveztük a csapatot csak elmaradt az 
eső miatt. A falunapon is részt vettünk, a forralt bor főzőversenyen is részt vettünk, 
gyereknapon is, Mikuláson is. És ennek a felén a polgármester urat nem is láttam. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Az október 23-i rendezvényen utoljára, hányan voltak 
itt? 
 
PÁHI TAMÁS lakó: Dolgoztunk!  
 
CSONKA GÁBOR lakó: Elég sok vendéglátásban dolgozó van a faluban, aki dolgozott. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Vagy tisztességesen viselkedsz, vagy hagyd el a termet! 
 
TÓTH LÁSZLÓ lakó: Péter kompromisszumot nem tudsz kötni senkivel? Igazuk van a 
gyerekeknek, ott van annyi terem, miért nem adsz nekik egy termet?  
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Most már tárgyaljuk a testületi ülést is. Ezt a végére tesszük, 
mert úgy írja elő a szabályzatunk, hogy a vegyes ügyek keretében a végén megtárgyaljuk. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Tudtam, hogy ez lesz belőle, erre készültek. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Szeretnék egy javaslatot tenni. Talán lesz 
kompromisszum a fiatalok részéről és a mi részünkről is. Ahogy az előbb mondtam az 
egyesület a mai napon megalakul tudomásom szerint. Szerintem a testület szavazzon arról, 
hogy termet biztosít, mivel a polgármester úr is azt mondta, hogy termet biztosítana a fiatalok 
számára. És egyesülethez volt kötve, hogy az egyesület vegye fel a kapcsolatot 
mindenféleképpen a polgármester úrral. Legyen előkészítve egy terembérlethez kapcsolódó 
szerződés, amit a következő testületi ülés alkalmával, ami akár rendkívüli testületi ülés is 
lehet, megszavazunk. És akkor abban mindenki látja, hogy mi szerepel. És nem kell akkor a 
táncosokat előhozni, sem pedig egyéb egyesületeket, mert a település biztosít a fiatalok 
számára egy helyiséget, amit a fiatalok edzésre használhatnak. Viszont a képviselő-testület és 
az önkormányzat leírja, hogy mi az, amit elvárna az egyesülettől. És akkor nem kell 
egymással kiabálnunk sem. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Azért jöttünk ide, hogy van egy meghívónk, játsszuk le a 
szabályokat. Vegyes ügyek keretében felvettük a konditerem a használatát. Vagy új helyiséget, 
vagy ennek a helyiségnek a használatát, akkor tárgyaljuk meg. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az volt a képviselő úr kérése, hogy az első napirendi pontnak vegye 
fel a képviselő-testület. És már elkezdték tárgyalni.  
CSONKA GERGŐ képviselő: Én még mindig azt mondom, hogy ha a többség úgy dönt, 
akkor meg tudjuk adni a használatbavételi engedélyt. Mivel egy folyamatban levő 
egyesületnek is át lehet adni. És akkor meg tudnánk úgy csinálni a papírt, hogy ha meg van az 
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egyesület, akkor korlátozott vagy korlátlan ideig használhatjuk a termet. Hogyha ezek 
meglesznek, fel lesz rakva a vészkijárat tábla, a poroltó ellenőrizve lesz, ezeket megcsináljuk, 
akkor működhetne a konditerem, ha a polgármester úr is engedne annyit, és közösen 
engednénk annyit, hogy működhessen. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nem az a probléma, hogy nincsen poroltó, meg vészkijárat tábla, itt 
más problémák vannak. Az egy kazánház, abban egy nyílt terű kazán működik, ahol nem lehet 
edzéseket tartani, le kell választani. Ez a probléma. Az a helyiség arra nem alkalmas jelen 
formájában. Ez egy kazánház, nem használható erre a célra, azt át kell minősíteni. Hogyha 
valaki egy üzletet nyit egy lakásban és az egyik szobájában üzlethelyiséget akar csinálni, 
akkor az építési hatóságtól ehhez engedélyt kell kérni, ez éppen olyan. Ez közösségi célra 
nem alkalmas. Ezt a helyiséget nem lehetett volna erre a célra használni, az igaz, hogy eddig 
mindenki szemet hunyt felette, hála Istennek nem történt semmi probléma, de nem szeretnénk 
azt, hogy történjen. És itt az alpolgármester részéről az hangzott el, keresni kellene egy másik 
helyiséget, amely ugyan úgy alkalmas arra, hogy ott az edzéseket megtartsák. Ezen kellene 
elgondolkodni, hogy lenne-e a faluban helyiség, ami erre alkalmas. Javaslatot kellene tenni rá, 
hogy hova mennének szívesen, meg lehetne nézni hét közben és a következő testületi ülésre a 
feltételeket kidolgozzuk, hogy milyen feltételekkel, melyik helyiséget kapják meg. Most 
ebben nem tud senki felelősségteljesen dönteni, hogy melyik helyiséget adja oda. Csak azt, 
hogy kapnak egy helyiséget. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Nekem teljesen működne, ez a dolog abban az esetben, ha úgy 
oldanánk meg ezt a problémát, hogy rendkívüli üléssel. Nem húzzuk, halasszuk hónapokig, 
mert akkor rengeteg ideig nem tud lejárni senki. Ez az egyik. Megértem azokat a hibákat, 
amelyeket jegyzőasszony mondott, de azokat ki lehet javítani. Az egy „B” kategóriás 
gázkazán, amelynek az a lényege, hogy a környezetből szívja el az oxigént. Ugyanezek a 
szabályok érvényesek, ha nem megy le senki oda. Ugyanúgy kellenek ablakok, hogy a levegőt 
be tudja szívni, mivel ezzel hűti a csőrendszert. Ezeket a hibákat mind ki lehet javítani. Szóval 
vagy keresnénk egy másik helyet rendkívüli üléssel, vagy átminősítjük a kazánházat. De mind 
a kettőt rendkívüli üléssel. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A kazánházhoz ragaszkodik a fiatalság, akkor azt át kell 
minősíttetni. Azt meg kell nézni, hogy mennyibe kerül, mennyi idő alatt készül el. Akár a 
holnapi napon is neki lehet állni. Ezt már holnap is el lehet kezdeni ezt az átminősítési 
eljárást. A terembérlet esetében is a holnapi nap meg lehet kezdeni, azt hogy melyik termet 
lehet kiadni bérbe és egy bérleti szerződést lehet azonnal írni. Mind a kettő esetében testületi 
ülésen döntünk a szerződésekről. Akár átminősítésről van szó, akár terembérletről. Sőt talán, 
hogyha egy termet kér a fiatalság az előbb meg lesz, mint az átminősítés. De esetleg a 
jegyzőasszony kijavít. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Had kérdezzek valamit! Kivel fogunk mi szerződést 
kötni? Ki lesz, azaz egyesület? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ifjúsági klubbot hoznak létre. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Sanyi most én ezt a Csonka Gergő képviselőtől 
kérdezem? Ez bejegyzett egyesület lesz? A Cégbíróságnál? 
  
CSONKA GERGŐ képviselő: Persze. Alakuló ülés meg lesz most és utána be lesz jegyezve.  
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VOLLMUTH PÉTER polgármester: Akkor, térjünk vissza akkor, amikor be lesz jegyezve a 
Cégbíróságon. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: De polgármester úr azt maga is tudja, hogy ennek van egy 
folyamata. Hogyha ennek most megint megvárjuk a végét, akkor minimum egy hónap. 
 
CSONKA LÁSZLÓ lakó: Egy hét alatt meg van. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Na, most 197 nap lett volna arra, hogy ezt az egyesületet 
megalakítsák. Ne nevessenek, nem én rajtam múlott, a Gergőn múlott, meg lehetett volna 
csinálni. 197 napja volt, hogy bejegyzett egyesület legyen. Akkor tudunk érdemben 
foglalkozni, hogyha bejegyezett egyesület lesz. Akkor tudunk lépni ebben a dologban. Most is 
azt mondom, hogy ez kazánház, ezt nem lehet átminősíteni annak, aminek szeretnék. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nekem olyan javaslatom van, már régóta beszélgetünk itt, 
hogy akkor a fiatalság a holnapi nappal jöjjön be ide a hivatalba, polgármester úr nem tudom 
van-e időd? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nincs. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Akkor valaki mutasson helyiséget, amelyik megfelel a 
fiatalságnak egy konditeremhez. Gondolom, az iskola épület az alsó felében van olyan 
helyiség… 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Bocsánat Sanyi, mi nem vagyunk kötelesek helyiséget 
adni? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Had mondjam végig polgármester úr. Ne vegyünk el a 
fiataloktól lehetőséget, hanem inkább adjunk nekik minél többet. Ahogy adunk nem mondom 
a néptánc együttest én, mondom a baba-mama klubbot, mondom a nyugdíjas klubot, mindenki 
kap helyiséget. Az ifjúság is kapjon egy klubot, ifjúsági klubként nem kell ehhez szervezetet 
létrehozni, egyesületet nem kell. Megkaphatják úgy is, ott lehetnek. Nézzék meg, megfelelő-e. 
És utána nézzék meg, hogy a jelenlegi kazánházban milyen lehetőség van ahhoz, hogy esetleg 
a későbbiek folyamán tudnak tovább létezni, vagy pedig maradjanak fönt. Miért nem 
adhatnánk egy helyiséget nekik? A képviselő-testület ír egy határozatot, hogy az ifjúság 
részére! 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: De kinek? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ki a felelős?  
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Csonka Gergő. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: De kinek? Milyen alapon? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ifjúságnak. A nyugdíjas klubnál kinek adunk? Baba-mama 
klubnál kinek adunk? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Milyen baba-mama klubról beszélsz? 
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Az is volt itt. 
 
BOGNÁR ANDREA vezető főtanácsos: A kettő között az a különbség, hogy baba-mama 
klubnál illetve a nyugdíjas klubnál azt a helyiséget más is használhatja. Gondolom, hogy a 
fiatalok úgy szeretnék, hogy mivel ott vannak az eszközeik kizárólagos használatot kérnek. 
Nem lehetne az a megoldás, hogy a régi iskola bérlőjével tárgyalva, annak az épületnek egy 
részét ők kapnák. Ott mondjuk, rengeteg helyiség van, és nagy. Hogy esetleg abba az irányba 
tárgyalni Gergő? 
 
CSONKA LÁSZLÓ lakó: Én azt szeretném mondani, hogy itt a kazánház felülvizsgálata nem 
egy nagydolog. Ugyanis az a kazán, ami van ott, az egy idejét múlott pénzzabáló valami. 
Jelenleg amik vannak kazánok, azok zárt égésterű kondenzátoros kazánok, amik kb. fele 
pénzből kifűtenék az épületet egy szezonban, mint ez a jelenlegi kazán. Az a kazán már nem a 
helyiségből használja a levegőt, az a szabadba küldi ki a gázt is és onnét szívja a levegőt is. 
Akár egymás mellett is meg fér ugyan ez. Akár azon is lehet, hogy el kellene gondolkodni, 
hogy egy gázkazán csere lehet, hogy egyszerűbb lenne, mert annak még az ára is megtérülne 
pillanatok alatt. Csak egy javaslat. 
 
CSONKA IVETT lakó: Először is ahhoz szeretnék hozzászólni, hogy az ifjúság nem csinál 
semmit. 2014-ben megszerveztem egy olyan szemétszedést, amin 60 ember volt itt. A fiatalok 
főztek, a fiatalok robotoltak fönt a hegyen, hogy összeszedjék a nyaralók szemetét. Szerintem 
ez elég nagydolog maradjunk annyiban, hogy a fiatalok nem csinálnak semmit. Soha 
megkeresés nem történt a fiatalokhoz, hogy mi bármiben is segítsünk. Bármikor bármiben 
kaptunk kérést, hogy igen is gyertek, segítsetek…a Nőnapon itt voltunk, a Férfinapon itt 
voltunk bármikor bárkinek nagyon szívesen segítettünk. Akár civilben akár rendezvényen 
teljesen mindegy volt, hogy mi. Nem rajtunk múlik az, hogy mi mennyire veszünk részt a falu 
az életében, hanem az, hogy mennyire vagyunk belőle kizárva. Az, hogy most konditermet 
kapunk-e vagy nem? Ez meg egy olyan dolog kérem szépen, hogy ha nem akar nekünk adni, 
akkor nyilván nem fogunk megoldást találni. De ahogy az előbb a Gergő is felolvasta a 
jegyzőkönyvet a tavalyi hasonló tárgyalásnak a témájában valóban Ön volt az, aki azt mondta, 
hogy a fiataloknak bármikor bármit csak keressük meg. Ehhez képest, amikor megkeressük, 
akkor visszatérünk rá, a mai ülésen is elhangzott. Ha mindig visszatérünk rá, akkor ott 
tartunk, hogy mi is nyugdíjasok leszünk és nem történt semmi. Ugyanis tényleg nem tudunk 
csinálni semmit az ég egy adta világon. Hogyne lennénk feszültek, amikor ott vagyunk, hogy 
elmegyünk reggel dolgozni, délután hazajövünk és igazából valóban egyetlen szórakozási 
lehetőség van a faluban, de az sem szórakozásnak mondanám inkább elfoglaltságnak, hogy 
sportolhatunk. Ugyanis, tényleg ahogy a Krisztián is mondta, annyi ígéretet tett már nekünk 
mindenféle sportlétesítményre!  
Tényleg ahogy mondta, kezdhetünk el vagdalózni, mondhatom azt, hogy Ön nem tartotta be 
egyetlen egy ígéretét sem. Szóval tényleg próbáljuk meg azt, hogy mi nagyon szívesen 
segítünk bármiben, szóljanak. Viszont amikor nekünk van szükségünk valamire, akkor Önök 
is valóban legyenek nyitottak és igen is tegyenek értünk. Mert egyébként az is le van írva 
abban a jegyzőkönyvben, hogy Ön azt szeretné elérni, hogy a fiatalok ne menjenek el ebből a 
faluból, maradjanak állandó lakosok. Hogyan maradnának állandó lakosok, amikor 
egyszerűen mindent elvesznek, minden megszűnik ezen a helyen. Olyan tényleg, mint egy 
nyugdíjas klub az egész település. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Úgy gondolom, hogy amikor több éven keresztül 
működött….nagyon sokáig Önök használhatták a gyógyszertár melletti helyiséget. Nem 
akarom ecsetelni, de annak a helyiségnek a használata éjjel-nappal reggeltől estig, ott alvások 
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meg egyéb dolgok történtek, nem akarom minősíteni. A végén be kellett zárni, mert olyan 
körülmények voltak. Szégyenfoltja volt a településnek, mert ….. Mert arra a célra, amire 
lehetett volna használni arra egyáltalán nem használták. Bementem egy párszor és olyan 
állapotok voltak ott, hogy az siralmas volt. 
 
TÓTH ANDRÁS lakó: Reggel 5 órakor ment oda akkor még szemét volt. Délután 13 órakor 
már össze lett takarítva, és úgy adtuk át. Én ott voltam! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Egy párszor voltam én ott. 
 
CSONKA IVETT lakó: Most nem klubbot akarunk, hanem konditermet! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Anett, szükség van erre? Ezért kellet megszavazni? 
Egyszerűen kezelhetetlen ez a dolog! 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Amiért mi megszavaztuk ezt a napirendi pontot és 
felvettük a vegyes ügyek közé és az első részben bement… Én úgy gondolom, hogy egyrészt 
jogos a kérés, hogy legyen valami a fiatalok részére, másrészt pedig jogos a polgármester 
úrnak is azaz észrevétele, hogy ha van egy helyiség, amit jelen pillanatban nem lehet 
használni konditeremként akkor meg kell nézni és át kell minősíteni. Onnantól kezdve, ha 
ragaszkodik az ifjúság ahhoz a teremhez, akkor át kell minősíttetni ezt a helyiséget. Az előbb 
a jegyzőasszonnyal azt beszéltük, hogy ha az egyesület a mai napon megalakul, bejegyzésre 
kerül, akkor annak az egyesületnek lesznek vezetői. A vezetői felveszik a kapcsolatot a 
polgármester úrral és a jegyzőasszonnyal. Az Andreától is hallottuk, hogy van lehetőség arra, 
hogy kapjon az egyesület egy termet, ahová a gépeket be lehet tenni. Ahová lehet menni és az 
egyesületnek lesz egy szabályzata is, hogy hogyan lehet használni azokat az eszközöket, 
mikor lehet használni. Ezzel gyakorlatilag a fiatalok lesznek levédve, másrészt pedig az 
önkormányzat is le lesz védve. És az, hogy mennyi mindent tettek a fiatalok, tehát az, hogy 
májusfát állítottak, a gyerekeknek a Mikulását megszervezték, részt vettek a forralt borfőző 
versenyen ezt természetesen a falu elismeri. Pontosan ennek érdekében lesz egy olyan 
megegyezés, ami mind a két félnek jó. Szerintem annak semmi értelme nincsen, hogy már itt 
vagyunk háromnegyed órája és gyakorlatilag a személyeskedésig mentünk el. Mindenki azért 
van itt, hogy legyen egy megegyezés. Úgy nem fogunk megegyezni, hogy a sérelmeinek 
előhozzuk, akár mind a két részről. Azért szavaztuk meg, mert szükség van erre a teremre. 
Most úgy kellene szavaznunk és döntenünk, hogy meg legyen a fiataloknak a terem, használni 
tudják, de mindezt olyan keretek között, ami egy picit le van szabályozva. Azáltal van 
leszabályozva, hogy oda adja a képviselő-testület azt a helyiséget, és lesz egy papír róla, hogy 
mennyi időre kapja meg milyen feltételek között. Nem kell itt azzal dobálózni, hogy ti mire 
szeretnétek használni, és mi az, amire nem lehetne használni azt a termet. Ez egy ilyen 
megegyezés lehetne. Annyit szeretnék javasolni, hogy a képviselő-testület döntsön én ezért 
szavaztam meg a napirendi pontot, hogy az egyesület részére, amely a mai napon megalakul, 
hamarosan bejegyzésre kerül, hogy az egyesület vezetősége folytasson tárgyalásokat a 
polgármester úrral terembérlettel kapcsolatosan. És akkor mi meg az előkészítést követően 
egy terembérleti szerződés vagy az átminősítés a kettő egyszerre párhuzamosan mehet, azt 
követően, amikor ezek megtörténnek, van anyagunk róla a testületi ülésen szavazunk. A 
testületi ülést akár korábban egy rendkívüli testületi ülést is össze lehet hívni. Javaslatként 
hozzátenném, hogy akár képviselőt vagy akár alpolgármestert is meg lehet azzal bízni, hogy 
ahogy előbb beszéltük egy ügyet végigvigyen, hogy esetlegesen ez megtörténjen, és egy kis 
terhet levegyünk az önkormányzat válláról. Nekem ez lenne a javaslatom, én azt szeretném, 
hogy ha erről szavaznánk. Ha ezzel egyetért mindenki. Egy terem…. 
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VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én akkor tudom támogatni ezt a dolgot, ha idejönnek 
bejegyzetten, hogy kik a felelősök. Megalakulhatnak, én elismerem, hogy megalakulnak, de 
az még semmi. Ez Cégbíróságon bejegyzésre kerüljön. Addig nincs tárgyalási alap, utána 
beszélhetünk erről a dologról. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Addig annyit szavazzunk meg, hogy vegyék fel a 
kapcsolatot és indítsuk el. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Addig, amíg nincs megalakulva, nincs tárgyalási alap. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Én egyetértek az Anettel, annyi feltétellel, hogy mindenkép 
biztosítunk helyet, amikor meg van, mindenkép! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Tessék? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Legyen benne, hogy mindenképp biztosítunk helyet! Ahogy 
polgármester úr kérte, bejegyeztük és utána mindenkép biztosítsunk az egyesületnek helyet. 
Addig keresnénk egy helyet…. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Tehát addig is! 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: De addig is menjenek az ügyek. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Addig is keressük a helyet, ahogy meg van onnantól…….. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Tudjuk azt, hogy kivel állunk szemben. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Egyértelmű. 
 
TÓTH ANDRÁS lakó: Nekem annyi hozzászólásom lenne, hogy ezt az egyesület dolgot mi a 
Gergővel találtuk ki, és azért, hogy mások is tudjanak sportolni. Nemcsak magunknak 
szeretnénk termet. Azért találtuk ki ezt az egész egyesületet és maga valamiért 197 napot adott 
erre. De nem tudom mire? Az egyesületet mi találtuk ki, azért, hogy más is le tudjon járni. 
Meg azért is nyilván, hogy több támogatást szerezzünk ez által, hogy elismert egyesület 
legyünk, bejegyzett egyesület. Nemcsak saját magunknak 10 embernek, aki le akar járni a 
faluból bármi olyan sportot akar végezni, legyen egy terem hozzá és tudja csinálni. Aerobik 
bármi, felőlem nő, férfi bárki jöhet. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: De mi a kérdés most? 
 
TÓTH ANDRÁS lakó: Mi nemcsak magunknak szeretnénk! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Had mondja el, hogy ha júliusig elkészült volna ez a 
dolog, akkor most nem tárgyalnánk erről. Rég meg kellett volna csinálni ezt. 
 
TÓTH ANDRÁS lakó: Én ezt értem, de ez a határidő egy nonszensz dolog volt. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Miért volt? 
 
TÓTH ANDRÁS lakó: Miért kellett, amikor mi találtuk ki az egészet? 
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TÓTH ANDRÁS lakó: Elvártam volna egy kis támogatást, mint itt lakó falubeli! Semmi 
támogatást semmi jogi képviseletet nem kapunk. Én csak ezt furcsállom. Mi most 
megalakítjuk ezt az egyesületet, szeretném, hogy ha az lenne belőle, hogy utána valami 
támogatást kapjunk már. Nem azért csináljuk, hogy csak magunknak. Találjunk egy olyan 
termet, ami elég nagy és a faluban mindenki tudjon sportolni, és ennek lesz a fedezete az 
egyesület. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem volt elég támogatás az a 100.000 Ft, amit az idén 
kaptak Önök! 
 
TÓTH ANDRÁS lakó: De, köszönjük szépen. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem volt támogatás, hogy 20 évig ingyen és költség 
nélkül használták az nem volt támogatás? 
 
TÓTH ANDRÁS lakó: De, én most nem erre akarok kilyukadni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem értem, hogy mi a kérdés, mert annyi idő lett volna 
ezt az egyesületet megalakítani, nem tartanánk itt, és már rég működne valami olyan helyen 
az egész…. 
 
TÓTH ANDRÁS lakó: Azt akarom kihangsúlyozni, hogy ha az egész falunak a javára válna 
ez az egész egyesület, akkor támogassuk már.  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Mi azért hozunk határozatokat, hogy azokat be kell 
tartani! 90 nap volt erre a dologra. Először április 28-án július 31-ig volt az, hogy meg kell 
alakítani az egyesületet. Július 31 volt. Még akkor mindig másfél hónapot vártam, és akkor 
megkérdeztem a képviselő urat. Kiderült közben, a Molnár Géza szólt, hogy tárgyalásban 
vannak, aztán mondta, hogy vissza lett mondva. Tehát jóval tovább léptem ezzel a dologgal 
amennyire lehetett volna. Más, régen meglépte volna. Nem értem itt az összefüggéseket, hogy 
én mindenáron be akartam záratni. Egyáltalán nem! A határidőkön toltunk milliót! És egy 
kazánházról van szó, értsék meg! És ha hallották, meg olvassák a híreket, tudják azt, hogy 
nagyon kemény dolgok történtek mostanában különféle ilyen balesetek. Én azt gondolom, 
hogy nem vállalom be, hogy mindenféle jogi személy nélkül vállaljak olyan dolgot………Itt 
tulajdonképpen ki a jogi személy a csapatból? Senki nincs megnevezve. Ha meg lesz a civil 
egyesület, akkor lesz Ön, lesz a képviselő úr, vagy lesz más jogi személy, akivel szemben 
állunk és akkor már is le van osztva a felelősség. 
 
TÓTH ANDRÁS lakó: Jó, és akkor tovább tudunk lépni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Persze, világos. 
 
TÓTH ANDRÁS lakó: Most az a része, hogy csak magunknak akarjuk, nemcsak magunknak 
akarjuk. Én csak ezt akartam nyomatékosítani. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Akkor ezekkel a feltételekkel, amit megbeszéltünk, hogy ha 
meg lesz. De addig mindenkép keresünk egy helyet, és azonnal átmegyünk. 
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VOLLMUTH PÉTER polgármester: Jó. Ki szavaz igennel, hogy amikor bejegyezett lesz a 
megalakulandó civil egyesület, akkor utána leülünk tárgyalni a Badacsonytördemici Sport és 
Ifjúsági Egyesületnek a helyiség megoldására? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Legyen az, hogy mindenkép biztosítunk. Annyi legyen, hogy 
mindenkép biztosítunk. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Benne van. A további megegyezés szerint. Ki az, aki 
igennel szavaz? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
143/2015. (XI. 11.) Kt 

H a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
miután bejegyzésre kerül a Badacsonytördemici Sport és Ifjúsági 
Egyesület, annak vezetőivel tárgyalásokat kezd, az egyesület 
helyiség kérelme ügyében. 
Határidő: nyilvántartásba történő bejegyzést követően folyamatos 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

 
2. Avar és kerti hulladék égetéséről szóló önkormányzati rendelet tervezet elfogadása 
 (Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
  
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van kérdése? Van kérdés? Szavazhatunk? Ki 
szavaz igennel, hogy elfogadja az avar és kerti hulladék égetéséről szóló önkormányzati 
rendeletet? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta az 
alábbi 
 
16/2015. (XI. 16.) 

r e n d e l e t e t  
  
az avar és kerti hulladékégetés, valamint a szabadtéri tűzgyújtás 
helyi szabályairól 

 
2. Javaslat a Helyi Építési Szabályzat 7. § (12) és 17. § (3) bekezdéseiben foglalt előírások 
kapcsán 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés? Képben van mindenki? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A térkép alapján igen. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: A lényeg az, hogy a Római út alatt nem kötelező. Van 
kérdés? Imre? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Szavazzunk. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Akkor csak a Római út feletti részre. 
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VOLLMUTH PÉTER polgármester: Szavazhatunk! Ki szavaz igennel, hogy elfogadja a 
határozati javaslatot? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
144/2015. (XI. 11.) Kt 

H a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
megtárgyalta a HÉSZ 7. § (12) bekezdésében, valamint a 17. § (3) 
bekezdésében foglalt előírásokat és a következő határozatot hozza: 

 
1. A Helyi Építési Szabályzat 7. §. (12) bekezdésében és a 17. § 

(3) bekezdésében foglalt előírások a Rodostó út, Római út és 
Badacsonytomaj igazgatási területhatára közötti településrészre 
vonatkoznak. 

2. A Képviselő-testület egyidejűleg felkéri Vollmuth Péter 
polgármestert a határozat megküldésére a Tapolcai 
Építéshatósági Iroda részére. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

 
3. Tájékoztató a Badacsonylábdihegyi Strandüzemeltető Kft. 2015 évi tevékenységéről 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van-e kérdés? Tibor itt van, van-e kiegészítés?  
 
SOMLYÓ TIBOR: Szeretnék kiegészítést tenni. Röviden csak. Két apró hibát vétettem melyet 
most korrigáltam, elnézést kérek. A táblázatokban benne vannak azok az összegek melyeket 
az önkormányzat utalt át a Strandüzemeltető Kft. részére. Ezek az önkormányzat 
szempontjából költségként jelennek meg. Van viszont egy tétel mely 10 Ft híján 5 millió Ft, a 
megvalósítási tanulmány költsége, ami szintén az önkormányzattól származik, de a Kft. 
számlájára utalta vissza a támogató és azt a Kft. visszautalta az önkormányzatnak. Tehát azért 
teszem ezt a kiegészítést hozzá, hogy ha valaki megnézi, hogy mennyibe került a Kft. az 
önkormányzatnak az elmúlt 4 évben, akkor lássa, hogy ha a beruházási költségeket és a 
működési költségeket összeadja, akkor ebből ami itt nem szerepel különben ezt az 5 millió Ft-
ot le kell vonni. Továbbá le kell vonni azt az összeget, ami jelenleg a házipénztárban és a 
folyószámlán van. Durván 3 millió Ft. Két tétel összeadásából a 8 millió Ft lejön mínuszban 
és úgy látunk tiszta képet. Ott, ahol van egy olyan táblázat, hogy önkormányzati pénzeszköz 
átadások, ott az utolsó előtti sorban 2015.08.05-ös dátummal szerepel egy 1.210.000 Ft-os 
tétel, hogy szivattyú. Itt az átemelő szivattyúról van szó. Az átemelő szivattyú az 
önkormányzat tulajdonában van. Akkor, amikor olyan döntés született, hogy nem elégséges a 
meglévő átemelő szivattyú és nem is biztonságos, azért egy másikat be kell építeni, akkor a 
kivitelezés úgy történt meg, hogy ez az önkormányzat költségére történt. A beépítés, hiszen az 
átemelő szivattyú és az akna az önkormányzat tulajdonában van. Pénzügyileg nagyon nehéz 
lett volna ezt átvezetni, viszont én teljesen jogosnak éreztem, hogy azt a támogatást, amit az 
önkormányzat havonta rendszeresen testületi döntés alapján ad, csökkentsük az összeggel 
amibe a szivattyú került. Ez van mögötte, ennyi kiegészítést szerettem volna. 
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VOLLMUTH PÉTER polgármester: Köszönöm szépen! Kinek van kérdése? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Olvastam a dolgozókkal kapcsolatosan és csak egy kérdésem 
van, hogy mekkora létszám volt? Az van megfogalmazva, hogy a pályázat által előírtak 
alapján, de mi újak vagyunk és én nem néztem meg a pályázat indikátorát. Mennyi 
határozatlan idejű és mennyi határozott idejű dolgozója volt a Kft-nek ez alatt az időszak 
alatt? Csak ennyi lenne a kérdésem. 
 
SOMLYÓ TIBOR: 2014 októberéig én teljesen egyedül voltam. 2014 októberében vettem föl 
az intézményvezetőt illetve kezdtem felvenni a munkatársakat. Mindhárom tördemici volt, 
csak megjegyzem, mert ez lényegi kérdés szokott lenni. Az indikátor táblázatot, amelybe 
benne foglaltatik, hogy a támogató szervezet mit vár el cserébe, gondolkodtam, hogy bele 
tegyem-e végül nem tettem bele, de ha kell, át fogom adni. Meghatározták a pályázat során 
számunkra az energiafelhasználást, megtakarítás mértékét, az összlétszámot is meghatározták. 
Azt, hogy ebből mennyi hölgy legyen, azt is meghatározták, mennyi hátrányos helyzetű, 
szóval sok mindent. Hogy részmunkaidős mennyi lehet azt is. A konkrét válaszom a kérdésre 
7 fő. A Látogató Központnak a létszáma az 7 fő. Úgy állt össze, hogy 1 intézményvezető, 2 
túravezető, 1 pénztáros és a többi pedig animátor. Akkor, amikor én abbahagytam az 
ügyvezetősködést, akkor ez a létszám pontosan meg volt. Most azzal, hogy az egyik animátort 
a Rindermojzer Renátát kiemelte a testület, mert tulajdonképpen a testület választotta meg és 
ő lett az ügyvezető, tudomásom szerint, azaz 1 hiány még fenn áll. Azért fontos, hogy ezeket 
tartsuk, egyébként szeptember 30-ig ezt pontosan tartottuk, minden feltételt. Két feltétel nem 
teljesült, az egyik a látogató szám, mely a beszámolóból kiderül, a másik pedig a Látogató 
Központ bevétele. Itt az indikátor táblában módosítást kell kérni, arra van lehetőség. A 
létszámban, a hátrányos helyzetű számban, a hölgyek számában és a részmunkaidős számban, 
ami elő volt írva azt tartottuk. Még egy dolog azért fontos, mert nekem és polgármester úrnak 
is feltették azt a kérdést, hogy minek oda annyi ember? Egyrészt nem választás kérdése. Azt 
mondta a támogató, hogy adok 186 millió Ft-ot, ami a mozaik miatt 181 millió Ft lett de 
mindegy. Mondjuk, hogy adok 181 millió Ft-ot és cserébe ezt, és ezt várom el. Ha valaki 
valahonnan pénz kap, akkor nemcsak a pénzt kell elfogadni és tudomásul venni azokat a 
feltételeket is, amelyek mellett ezt adják. Az, hogy hét fő a létszám, az nem jelenti azt, hogy 
mindig ott van a hét fő, sőt! Egyrészt nyáron hosszú munkaidőben dogoztak a munkatársaim. 
Napnál világosabb hogy zsinóron valaki egyfolytában nem 11 órázhat, mert a Munka 
Törvénykönyvével szembe megyünk. Ki kellett adni a szabadnapokat. Ezen kívül lehetnek 
betegek, ezen kívül vannak szabadságok, van egy munkaidő beosztás. Ez még a nyári 
időszakokban is úgy nézett ki, hogy hárman vagy négyen voltak legfeljebb. Tehát, a mostani 
időszakban is voltam ott a kollégáimnál a Látogató Központban, most is az van, hogy ketten-
hárman vannak ott. Az, hogy az összlétszám ennyi, nem jelenti azt, hogy mindig ott 
rendelkezésre állnak, mert nem is állhatnak. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Én nem is ezért kérdeztem, pont az ellenkezőjét. Itt azt 
olvashattuk a végén, hogy a Látogató Központ és a strand működése kedvezőnek ítélhető meg 
és hogy gyakorlatilag akár ez még jobb is lehet. És pont ebből kifolyólag kérdeztem, hogy 
mennyi fő az, aki állandóan dolgozik. Hogy számoljunk-e azzal, hogy ez még csak a kezdeti 
állapot, és esetleg a későbbiek folyamán több embert kell-e felvenni és milyen módon? Tehát 
ez volt az én kérdésem, gyakorlatilag inkább azokat olvastam a beszámolóban, amik a 
pályázathoz kapcsolódtak és nem pedig azt, hogy gyakorlatilag hogyan telt ez a két-három 
hónap. Tehát a bevételen és a látogatószámon kívül munkaügyileg, hogy működött ez az 
egész. Tehát ezért kérdeztem csak rá, de köszönöm szépen. 
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SOMLYÓ TIBOR: Most már csak a magánvéleményemet mondhatom október 1-vel 
kezdődően, az a véleményem, hogy ennél magasabb létszámra nincsen szükség. És még a 
korrektséghez hozzátartozik, hogy elmondjam, hogy a nyári időszakban egy diákmunkás és 
egy takarító segítségünk volt. És indokolt is volt, kellett, mert akármennyire érdekesnek tűnik, 
mert számomra az volt, pozitív meglepetés volt. Volt olyan napunk, amikor 1116 strandolónk 
volt Lábdihegyen. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Erre kérdeztem rá, hogy diákmunkással és 
részmunkaidőssel a nyár folyamán mégis csak lehet számolni. 
 
SOMLYÓ TIBOR: Ők nem tagjai az intézménynek. Ők szezonális időben voltak. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A működéshez kapcsolódóan…. 
 
SOMLYÓ TIBOR: És ami hozzá tartozik még, hogy az ügyvezető nem számít bele. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Köszönöm szépen. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Két kérdésem lenne. Az első, hogy Tibor szeptember 30-cal 
befejezte az ügyvezetői posztot és most november 11-et írunk. Meglepődtem, hogy a 
beszámolót a Tibor készíti. Most már úgy illet volna, nem azért, hogy megbántsam a Tibort a 
munkájáért, sőt hatványozottan köszönöm a munkáját, de azért úgy illenék, hogy az új 
ügyvezető írja a beszámolót a képviselő-testületnek. Mert másfél hónap el tellett! 
 
SOMLYÓ TIBOR: Az új ügyvezető nagyon ügyes és jó képességű utódom, én nagyon bízom 
benne, hogy az ő kezében jó kezekben van a Kft. Ezzel együtt nekem kutya kötelességem, aki 
2012-től minden apró részletét ismeri a történetnek, hogy ezt a beszámolót összeállítsam. 
Szeptember 30-ig nekem kellett átlátnom ezt a több mint három évet, tehát ő az én 
irányításom alatt végzett tevékenységről nem számolhat be. De azért, hogy valami igazságod 
neked is legyen, én is éreztem azt, hogy ezt egyeztetni kell, úgyhogy én mielőtt megküldtem 
volna a beszámoló anyagát, az ügyvezetőnek is átküldtem, nézze át, olvassa át. Egy éve már 
ővele is együtt dolgozom, ha valami az ő szempontjából a jövő szempontjából nem kívánatos, 
mert nem kéne bele, vagy szeretné, hogy valamit tegyünk bele, mert ő fontosnak érzi, azt 
megtehesse. A visszajelzett, hogy ezt úgy tartja jónak, ahogy van, ennyi a történet. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Hatványozottan köszönöm a munkádat, és a segítségedet és 
remélem, későbbiek folyamán is segíted a Kft. munkáját, hogyha igényt tartanak rá. Én azért 
mondtam, hogy mivel hogy jelen pillanatban már nem te vagy az ügyvezető, ezt a beszámolót 
a jelenlegi ügyvezetőnek kellett volna a képviselő-testület elé beterjeszteni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ez tévedés! Mert én azt gondolom, hogy a Tibornak a 
kompetenciája volt ez. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Amikor a Tibor lemondott, jelezte, hogy a Kft munkájáról be fog 
számolni.  
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Elnézést, de jelen pillanatban Rindermojzer Renáta az 
ügyvezető. Nem olyan tekintetben mondtam, hogy ….. Még egy, kérdésem lenne. Itt van a 
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Látogató Központ beruházásának pályázatában nem szereplő összeg bazaltkő vágás 154.000 
Ft. Milyen kőről van szó? 
 
SOMLYÓ TIBOR: A Badacsony Látogatóközpontban levő kőről van szó. Ami eredetileg a 
pályázat költségvetésében szerepel, de a kivitelező azon az áron már a kezdet kezdetén 
közölte, hogy nem tudja az anyagot megvásárolni. Akkor kerestük meg Bólya Jánost, aki 
vállalkozott rá, de ő is azzal, hogy nem tudja, hogy ez az összeg fedezi-e. Gyakorlatilag nem 
az anyagról van szó elsősorban, hanem a munkáról illetve a fűrészlapról. És akkor, amikor 
láttuk, hogy azaz összeg, amibe a bazalt kő kerül, az másutt jóval magasabb lenne, ezért azt 
mondtuk, hogy megállapodunk abban, hogy kiegészítjük, egy ilyen összeggel, amit ott látsz, 
és ezt a Kft. kifizette. És még így is gyakorlatilag jóval olcsóbban meg tudta oldani a követ, 
mint ha pl. Sümegen vettük volna meg. A 84-es út mellet van egy kővágó kőfaragó társaság, 
ott kb. 2,5 szeres áron kaptuk volna meg azt a követ. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Most ezt azért kérdeztem meg, mert térkövet láttam ott. 
 
SOMLYÓ TIBOR: Annak a kőnek egy része bent volt a költségvetésben, tudtuk, hogy az nem 
fedezi ennyivel kiegészítettük. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A belső helyiség nem térköves, hanem bazaltköves. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én ezért kérdeztem most rá, kint térkövet látok, most nem is 
figyeltem, hogy bent mi van. Azért kérdezem! 
 
SOMLYÓ TIBOR: A többi bazalt térkő burkolat, illetve járólap van a Balaton teremben, ez a 
Badacsony teremben van. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Köszönöm ennyi volt! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés még? Szavazhatunk? Ki az, aki igennel 
szavaz, hogy elfogadja a tájékoztatót a Strandüzemeltető Kft. tevékenységéről? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
145/2015. (XI. 11.) Kt 

 
H a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 
Badacsonylábdihegyi Strandüzemeltető Kft. 2015 évi 
tevékenységéről szóló beszámolót elfogadta. 

 
 
4. Kötelező felvételt biztosító általános iskola kijelölésének véleményezése 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Badacsonytomaj van kijelölve. Van kérdés? 
Szavazhatunk? Ki az, aki igennel szavaz? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
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146/2015. (XI. 11.) Kt 
H a t á r o z a t o t 

 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
egyetért a Veszprém Megyei Kormányhivatal által 
meghatározott és közzétett, Tapolcai Járásban 
Badacsonytördemic településre vonatkozó, kötelező felvételt 
biztosító általános iskola felvételi körzethatár meghatározásával. 
A településen lakóhellyel, ennek hiányában tartózkodási hellyel 
rendelkező halmozottan hátrányos helyzetű gyermek nincs. 
Megbízza a polgármestert, hogy a határozatot a Veszprém 
Megyei Kormányhivatal részére küldje meg. 

 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 
Határidő: 2015. november 30. 
 

 
5. Közbeszerzési eljárásban közreműködő bíráló bizottság tagjának megválasztása 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kiegészítés? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nincs. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van-e kérdés ezzel kapcsolatban? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Értem, hogy a Molnárné Vajda Krisztina kikerült ebből a 
testületből, a Somlyó Tibor sem vállalja tovább? Mert én csak ezt kérdezem. Mert itt van egy 
javaslat arról, hogy ki hol tag, vagy ez hogyan függ össze? A 100/2014-es határozatban a 
Bíráló Bizottság Elnökének Somlyó Tibort, tagjainak Lutár Máriát és Molnárné Vajda 
Krisztinát választotta meg. Gondolom, hogy mindenképpen azért kell döntenünk, mivel 
Molnárné Vajda Krisztina már nem dolgozik nálunk. Viszont a határozati javaslatba a 
jegyzőasszonyon kívül két új név szerepel. Én csak azért kérdezem, hogy a Somlyó Tibor nem 
vállalja és azért van két új név, vagy……….. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Tiborral beszéltem, nem vállalja. 
 
SOMLYÓ TIBOR.: Volt egy alapvető félreértés, a megkeresés úgy történ, hogy nem 
maradnék-e bent. De nem voltam bent én soha, a közbeszerzési bizottságba. A közbeszerzési 
bizottság elnöke a Lutár Mária volt. Javaslom, mindenkinek szívesen átküldöm, ha kell a Kft. 
közbeszerzési szabályzatát. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Igen a Kft-ben. A Kft-nek is van közbeszerzési szabályzata és 
bizottsága, ez az önkormányzaté. Két bizottság van. 
 
SOMLYÓ TIBOR: Én folyamatosan a Kft-re koncentráltam, mert azzal foglalkoztam. Én 
abban a bizottságban nem voltam tag, nem is lenne célszerű benne lenni. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én is erre volnék kíváncsi, miért kell mindig újakat! 
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LUTÁR MÁRIA jegyző: Akkor ez egy félreértés volt a Tibor és a polgármester úr között, 
hogy nem vállalja. Egyébként nem tettünk volna javaslatot, én szívesen át is adnám ezt a 
tisztet a Tibornak. 
  
SOMLYÓ TIBOR: Nem, köszönöm szépen. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Én örülnék neki és meg is kérem, hogy vállalja el helyettem.  
 
SOMLYÓ TIBOR: Nem, köszönöm. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Szavazhatunk akkor? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nekem lenne azért egy kérdésem polgármester úrhoz? 
Mennyiben vagy elkötelezett a Széllné Péber Szilvia iránt, hogy folyamatosan őt jelölöd 
minden tisztségre? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem vagyok elkötelezett! Úgy gondolom, hogy 
alkalmas erre. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Csak azért kérdezem meg, mert bármilyen jelölés van, 
mindig a Szilviről van szó. Úgy tűnik, mint hogyha más nem lenne. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Te miért nem tudod támogatni őt? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Had ne mondjam! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Te miért nem tudod támogatni? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ha engem hátba szúrnak, annak az embernek nem nagyon 
szoktam melléállni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Komolyan mondom egy őrület ez! Könyörgöm, had 
jelöljek már én olyat, akinek valamilyen szinten rutinja is van, rálátása is van, nem anyázik a 
Facebook-on össze-vissza, mint sokan mások. És van stílusa, úgyhogy valamilyen módon 
kulturált nem is kicsit. És úgy gondolom, hogy had támogassam én már. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A Vajda Krisztina ő pénzügyes volt, hogy nem feltétlenül 
szükséges a bizottságba pénzügyes? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem. Szavazhatunk? Ki szavaz igennel, hogy a három 
testületi tagot megszavazza? 

  
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal 2 tartózkodás mellett ellenszavazat nélkül meghozta az 
alábbi 
 
147/2015. (XI. 11.) Kt 

H a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
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Közbeszerzési Szabályzata III. 4.2 pontjában meghatározott 
bíráló bizottság elnökének Horváth Zoltánt, tagjainak Széllné 
Péber Szilviát és Lutár Máriát választja meg. 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

 
Vegyes ügyek 
 
6. Buszváró felújítása 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Kértem a polgármester urat és a jegyzőasszonyt, hogy a 
vegyes ügyek között kerüljön sor a település lakossága részéről érkezett igényről. A Szent 
István utcában a Tapolca felé vezető irányban egy buszváró felújítását szeretném 
kezdeményezni. Méghozzá azzal, hogy a buszmegálló előállítási költségét a számomra 
tiszteletdíjként és költségként megállapított díjból finanszíroznánk. Illetőleg kaptam két 
javaslatot arra, hogyha már a buszmegállót úgy is fel kell építeni, hogy azt a területet is 
megújítsuk. Térkővel és betonozással lehet megoldani. Magát a munkálatokat Körmendi 
Róbert vállalkozó és Kövesdi Sándor vállalkozó ingyen elvégezné. Viszont a térkő vagy a 
betonozáshoz szükséges anyagot, azt én nem tudom a tiszteletdíjamból finanszírozni jelen 
pillanatban. Szeretném, hogyha a képviselő-testület támogatná azt, hogy vagy az egyik vagy a 
másik, mert arról is dönteni kellene, hogy melyiket fogadnánk el. Tehát, hogy ennek a 
felújításnak az anyagköltségét az önkormányzat pénzéből finanszíroznánk. Tehát itt csak az 
anyagról van szó. Tehát más egyéb nincsen. Ez látható, hogy térkő esetén kb.150.000 Ft 
lenne. Én azt kaptam a vállalkozóktól, hogy ha térkővel van burkolva az a terület, akkor az 
tartósabb, mint a beton. Beszéltük, hogy talán jobban is néz ki. És akkor még azt beszéltük 
meg a polgármester úrral, hogy ezeknek a munkálatoknak az elvégzését vagy felügyeletét én 
magamra vállalnám. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Magyarul az alpolgármester asszony lenne a felelős akár 
az építéshatósági akár a költségbeli dolgokkal is. Jó? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Először is válasszunk, hogy térkő vagy beton? Én a 
térkövet javasolnám és annak a költségét az önkormányzat büdzséjéből. 
 
CSONKA LÁSZLÓ lakó: Abban igaza van az Anettnek, hogy a térkő bármikor 
visszabontható, frissíthető tehát nem kell újra megvenni, mint a betont, hogy ha feltörik, mivel 
azt nem kell feltörni. Bármikor vissza lehet rakni. Annyi kérdésem lenne, hogy hány 
négyzetméter az a térkő? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: 40 négyzetméter. 
 
CSONKA LÁSZLÓ lakó: Akkor azt én biztosítom ingyen bérmentve. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem értem? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Köszönjük szépen! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ki szavaz igennel, hogy támogatja a buszmegálló 
felújítását? 
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A Képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
148/2015. (XI. 11.) Kt 

H a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Badacsonytördemic 234/8 hrsz-ú ingatlan előtt lévő 
buszmegállóba buszváró elhelyezését és annak térkő burkolattal 
való ellátását támogatja.  
A buszváró költségeit Kövesdi Anett alpolgármester 
tiszteletdíjából, a térkövezéshez szükséges anyagot Csonka 
László, a térkövezési munkát Kövesdi Sándor és Körmendi 
Róbert társadalmi munka felajánlásával biztosítja.  
 
Határidő: 2016. április 30.  
Felelős: Kövesdi Anett alpolgármester 
 

 
7. Kucserák Ügyvédi Iroda felhívása elővásárlási jog gyakorlására 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A Kucserák Ügyvédi Iroda kereste meg az önkormányzatot, hogy a 
Badacsonytördemic, Hősök utja 16. szám alatti lakóház és udvar megjelölésű ingatlant meg 
kívánják vásárolni. Az ingatlan a Nemzeti Park területén helyezkedik el, az önkormányzatnak 
elővásárlási joga van. Az ügyben kereste meg, hogy az önkormányzat kívánja-e ezt az 
elővásárlási jogot gyakorolni. Az ingatlan vételára 12.500.000 Ft. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: A Czipp Ferencék mögött van egy épület. Nem javaslom, 
hogy esetleg mi megvegyük. Ez az én véleményem. Szavazhatunk? Ki szavaz igennel, hogy 
nem élünk az elővásárlási joggal? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
149/2015. (XI. 11.) Kt 

H a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Badacsonytördemic, Hősök útja 16. (1005 hrsz) ingatlan 
vonatkozásában elővásárlási jogával nem él. 

 
8. Közmeghallgatás időpontja 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: A közmeghallgatás 2015. november 25-én 18 órakor 
lenne. Ki szavaz igennel, hogy egyetért az időponttal? 
 
A közmeghallgatás időpontját a Képviselő-testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül elfogadja. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Vegyes ügyek keretében szeretném kérni a tisztelt képviselő-
testülettől a Debreczenyi Gyula utca melletti vizesárok a befejezését, hogy ha lenne rá 
pénzügyi keret, úgy tudom, hogy van mert jegyzőnővel beszéltem. Kb. 50-60 méteres 
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szakaszról van szó. Mert tavaly ki lett ásva az árok végig és most már mondhatom, hogy 
balesetveszélyes, mert ha két autóbusz egymás mellett megy, dől le a kövesút felőli része a 
partnak. Meg a másik oldal is omlik be. Láttam a Frici most a fő közmunkásunk, időjárástól 
független ezeknek a beton dolgoknak a lerakása. Úgy tudom, hogy 50-60 cm hosszú egy ilyen 
árokelvezető betondarab, Te Laci tudod, hogy mennyi az ára? 
 
CSONKA LÁSZLÓ lakó: Így hirtelen nem tudom az árát, de 1000 Ft fölött van, az biztos. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: 1000-2000 Ft között van az ára. 50-60 méter között van a 
hossza annak a résznek, ami elmaradt. Úgy néz ki, hogy ha van egy nagyobb eső, akkor meg 
is áll a víz benne, nem folyik tovább. Szeretném, ha a képviselő-testület támogatná ezt a részt 
a tartalék terhére. Ez az egyik kérésem, a másik kérdésem, a pályázatunkban, amit a 
Belügyminisztérium felé pályáztunk a 10 millió Ft-ra arról van-e valami fejlemény? Hogy 
elbírálták-e vagy megkapjuk-e a Kisfaludy S. utca meg az Iskola út melletti ároknak a 
javításához? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Csak nem hivatalos információm van. Ma hívott fel egy 
polgármester, épp a jegyzőasszonnyal beszélgettünk, majd holnap kutakodunk utána, mert 
állítólag rajta vagyunk ezen a 10 millió Ft-os nyertes pályázaton. Másikkal kapcsolatosan az a 
nagy gondunk, hogy támogatható és az, hogy idáig elkészült az teljesen önkéntes alapon 
ment. Az a nagy gondunk, hogy van a 092/1 hrsz-ú terület, amelyre van egy fakivágási 
engedélyünk, és azt szorítanunk kell. Kevés a közmunkásunk, nem tudom, hogyan tudjuk, 
meg az időjárásban is későn van már, nagyon nehéz lesz összehozni a kettőt. Nem tudom, 
ezen gondolkodnunk kell, hogy miként oldható meg. Ami biztos, hogy nagyon fontos mert 
sok a fára való kérelem, ez meg szorít bennünket, ez a kikötő melletti berekfás rész 
kitisztítása. Ma is azt fuvaroztuk föl, nincs itt a Csonka Józsi, mert ki lett vágva egy fa, és azt 
fuvaroztuk föl. Tehát erre kellene koncentrálnunk és a Frici egyedül nem tudja csinálni. 
Kevesen vagyunk, nem ígérek Sanyi semmit. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ez nem függvénye mondjuk. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: De függvénye. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Itt kavics van meg beton. Tehát szárazon pakolja, itt nem 
kell betonozni, hogy meg fagy vagy nem fagy. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Meddig vannak a közmunkások most? 
 
BOGNÁR ANDREA vezető főtanácsos: Februárig. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Meglátjuk majd Sanyi. Nincs elvetve, de a fákat kell 
rendeznünk. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Arról, hogy a képviselő-testület támogatja-e szavazni 
kellene. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kell erről szavaznunk? Végül is egy folyamatban levő 
dologról van szó. Be kell fejezni mindenhogyan, nem biztos, hogy kell erről…csak egyrészt 
időt sem tudunk…. 
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Szeretném, hogy ha szavaznánk. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Mi lenne, ha úgy szavaznánk róla, hogy ha ott végeznek a 
közmunkások, akkor utána nekiállnánk. De akkor szavazzunk róla. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Hogy biztosítja az összeget a képviselő-testület. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Akkor ezzel a térkővel kapcsolatban ugyan ez az összeg lesz, 
gondolom én. Akkor ezzel már meg is vagyunk, hogy itt a pénz. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én azt gondolom, hogy ne szavazzunk még, hanem 
mérjük fel, hogy kb. mennyi ennek a költsége, és utána térjünk vissza erre a dologra. Addig 
úgy sem fog elfogyni ez, a legközelebbi testületi ülésen akkor tudok már számokat mondani 
ezzel kapcsolatban. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nem fogom elfelejteni, a következő testületi ülésen újból fel 
fogom vetni és mindenféleképpen ezt szeretném….. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Sanyi, egyből partner voltam mikor fölmerült ez az árok 
ügy a másik oldalon, hogy oldjuk meg. Ebben is partner vagyok. Nem tudunk egyszerre annyi 
dolgot csinálni. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Csak ez is balesetveszélyes, ha egy busz borul bele az 
árokba ott nagyobb baj lesz. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Forgalmas hely, az a probléma. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Tudom, hogy dől be az egész. Még lenne egy kérdésem a 
jegyzőasszonyhoz. A szilárd hulladék szállításával kapcsolatos kedvezmény az egyedül álló 
65. év felettieknek a rendeletünkből kimaradt. Mikor várható, hogy azt módosítjuk? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Teszünk majd egy javaslatot rá, kigyűjtöttük, hogy összegszerűen 
mennyibe kerül, van rá javaslat is, hogy hogyan adja a képviselő-testület.  
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Rendelet alkotásakor kimaradt a rendeletből. Köszönöm, 
más nincs. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Más egyéb? 
 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést 18.28 órakor bezárta és zárt ülést rendelt el. 
 
 

K.m.f. 
 
 Vollmuth Péter       Lutár Mária 

polgármester           jegyző 
 


